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Tiigrihüppepõlvkond teeb startup-firmasid, Facebooki põlvkond lõpetab koole, neist vanem põlvkond asutas
esimesed IT-firmad Eestis. Vambola Kotkas on varsti 20-aastaseks saava tarkvarafirma Proekspert üks
asutajatest ja omanikest, töötades ettevõttes tarkvara arhitektina.

Esimene kokkupuude arvutiga?

Koolis 80-ndate esimesel poolel. Algul mingid (vist Tõravere Observatooriumi) onud tulid lastele kooli
demonstreerima imeasja nimega kompuuter. Hiljem meie toredal füüsika õpetajal (Heino Talvik) õnnestus
kuskilt paar tükki endale kaubelda. Eks me siis koos temaga uurisime ja avastasime huvialaringi korras, kuidas
see töötab.

Esimene oma arvuti ja oma mobiiltelefon?

1990-ndatest on mul olnud arvuti (või mitu) kogu aeg kodus. Helistamine mulle ei meeldi, meeldib kas kirja lugeda või näost-näkku
rääkida. Mobiili hankisin 2001, kuid viskasin varsti lutsu sellega, tüütu riistapuu oli. 2011 suvel hankisin jälle ühe, aga ega ma sellega
eriti ei helista.

Esimene kokkupuude internetiga?

1990-ndate alguses. Töökaaslane, kes õppis kaugõppes Stockholmi Kuninglikus Tehnika Ülikoolis, modemdas välismaale ja meie
telefoniarve tuli tohutu.

Kõige halvem ITga seotud kogemus?

"Kõige halvemaks" ei tembeldaks IT-ga seotut. Halvasti tehtud tarkvaraga on mõnikord kehv kogemus, aga professionaalina oskan ka
seal kergemini ringtee leida.

Millise teenuse või netileheküljeta ei saa hakkama?

Midagi asendamatut internetis pole. Kõik pakutav on vaid mugavus. Näiteks panka helistada või koguni kohale minna iga väikse kande
pärast oleks küll üsna tüütu.

Milliseid sotsiaalvõrgustikke kasutate ja miks?

Selles osas olen vanamoodne. Igal inimesel on oma sotsiaalvõrgustik (sugulased, tuttavad, tuttavate tuttavad). Kellegi teise
sotsiaalvõrgustikke ma ei kasuta.

Kui suur osa päevast kulub arvuti taga istumisele?

Üsnagi mitmeid tunde. Vanemad kolleegid meenutavad, kuidas ma kunagi isegi vahel magasin arvuti taga.

Ausalt – kas olete olnud kunagi tarkvarapiraat?

Loomulikult olen ma kasutanud kopeeritud tarkvara. Ma ei kujuta ettegi, kust oleksin nõukogude ajal pidanud selle Norton Commanderi
ostma. Piraadiks pean inimesi, kes röövivad, lahti muugivad ja levitavad. Praegu ma küll ei kasuta illegaalset tarkvara. Ei soovita
teistelegi.
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